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Terugblik

Tot 1 juli
De provincie heeft de gemeenten tot 1 juli
2023 de tijd gegeven om zoekgebieden voor
windenergie aan te wijzen en beleid vast te
stellen. Als de gemeente dit niet doet, wordt
de provincie bevoegd gezag en verliest de
gemeente de regie over eventuele locaties
en de eisen waarop windturbines
gerealiseerd kunnen worden. Om deze reden
voelt gemeente Wierden zich genoodzaakt
om een voorlopig indicatief zoekgebied en
bijbehorende uitgangspunten voor het
windbeleid vast te stellen. 

Informatiebijeenkomsten
Voor inwoners, ondernemers en overige
geïnteresseerden zijn op 8 en 10 mei
informatiebijeenkomsten georganiseerd.
Wethouder Duurzaamheid, Richard
Kortenhoeven informeerde tijdens deze
bijeenkomsten de aanwezige omwonenden,
inwoners en geïnteresseerden over de
opgave voor gemeente Wierden en de
samenhang met andere opgaven. 

Hij lichtte toe waar de gemeente nu staat,
welke keuze zij heeft (wel of geen regie) en
hoe het college van burgemeester en
wethouders tot het voorlopig en indicatief
zoekgebied windenergie en windbeleid is
gekomen. In dit verslag komen de vragen en
opmerkingen van de bijeenkomsten terug.
De hele powerpoint presentatie is te
bekijken op www.wierden.nl/windbeleid. 

Tijdsplanning
16 mei 2023: 
Informatieronde gemeenteraad (inspreek-
recht*)

6 juni 2023: 
besluitvorming gemeenteraad voorlopig
zoekgebied en uitgangspunten voorgenomen
windbeleid, waaronder het streven naar
100% lokaal eigendom

Na de zomer (2023):
invulling geven aan het participatieproces

December 2023: 
Definitief windbeleid

*Voor het inspreekrecht tijdens de
informatieronde gemeenteraad op 16 mei
2023 moeten inwoners/ondernemers zich
vooraf aanmelden bij de griffie, via
griffie@wierden.nl

De gemeente Wierden heeft de afgelopen jaren hard gewerkt aan duurzaamheid op
verschillende gebieden. Het gemeentelijke duurzaamheid bod binnen de Regionale Energie
Strategie Twente (RES Twente) richtte zich tot nu toe vooral op de opwekking van elektriciteit
met zonnepanelen op daken en op het land. Maar omdat de provincie zich meer gaat richten op
windenergie, moet gemeente Wierden op korte termijn beslissen of ze windturbines gaat
toestaan. 

http://www.wierden.nl/windbeleid


De gemeente kiest ervoor om regie te
houden. Dat lijkt over te komen dat als je
met initiatief bij de provincie terecht komt er
andere regels gelden dan bij de gemeente. 
Kaders provincie en gemeente kunnen
anders zijn. Provincie hanteert bijvoorbeeld
50% lokaal eigendom. Gemeente Wierden
streeft naar 100% lokaal eigendom. 

Hoe wil gemeente Wierden het ‘zeggenschap
en meebeslissen’ invullen? 
Een van onze pijlers is een goede
samenwerking tussen inwoners, bedrijven en
overheid. De uitwerking ervan moet nog
vorm krijgen, maar vereist onder meer een
eerlijke verdeling van de lusten en lasten.
Op 6 juni vindt de besluitvorming van de
gemeenteraad plaats. Bij positief besluit
zullen we na de zomer het participatietraject
starten. 

Wat is lokaal eigendom?
Lokaal eigendom betekent dat inwoners,
lokale ondernemers of overheid samen,
deels, of helemaal eigenaar zijn van
windturbines / zonneparken. En dat zij
kunnen meebeslissen over het project en
over een deel of over alle opbrengsten. 

Het is bekend dat er in de loop van 2023
meer (landelijk) inzicht komt met betrekking
tot de geluidsnormen. Deze uitkomst kan dus
gevolgen hebben voor het voorlopig
indicatief zoekgebied. Beperkt gemeente
Wierden zich dan niet om nu maar één
voorlopig indicatief zoekgebied aan te
wijzen? 
We hebben in dit gebied gekeken naar
afstanden volgens de nu geldende normen. 
 Maar inderdaad de RIVM en MER moet nog
met haar onderzoeksresultaten komen. Dat
moet eerst helder zijn. Landelijk zullen in
kwartaal 1 – 2024 de normen worden
vastgesteld. 

Als het naar aanleiding van eventueel
aangepaste normen niet past, moeten we
opnieuw verkennen waar een mogelijk
zoekgebied realistisch is. 

Als er veranderende landelijke normen
komen, wat betekent dat voor de provincie? 
Ook de provincie moet dan acteren op deze
nieuwe normen. 

Er werd aangegeven dat de gemeente nog
steeds achter haar besluit staat om alleen
voor zon te gaan. Waarom dan nu toch
toestemming voor het plaatsen van
windturbines? 
Klopt, daar staan we steeds nog achter. We
doen het in gemeente Wierden ook goed met
zon op het dak en land. Maar door
verschillende factoren zijn we genoodzaakt
opnieuw een besluit te nemen. En daarom
wijzen we nu dan ook een voorlopig
zoekgebied aan. Er wordt nog geen
toestemming verleend voor het plaatsen van
windturbines. Eerst zal er een beleid moeten
liggen hoe om te gaan met aanvragen voor
grote windturbines. Zie voor een toelichting
hierop www.wierden.nl/windbeleid. Als we
als gemeente niets doen, en er komen
initiatieven dan heeft provincie bevoegd
gezag. Dan zijn wij als gemeente de regie
kwijt. 

De normen worden in regio Twente niet
gehaald? Wat doen andere gemeenten dan?
Iedere gemeente in Twente worstelt hier op
dit moment mee. Er is regelmatig contact
met buurgemeenten. Maar iedere gemeente
heeft te maken met haar eigen processen,
doelstellingen en afspraken hierover.
Gemeente Wierden vindt belangrijk zelf de
regie te houden. 
 

Vragen en opmerkingen
tijdens de bijeenkomsten

http://www.wierden.nl/windbeleid


Vereiste voor het plaatsen van een
windturbine is dat de grondeigenaar mee
moet werken. Wat als hij/zij dat niet
wil/doet? 
In dat geval zal er geen grond beschikbaar
zijn om een windturbine te plaatsen. Er is
ook geen sprake van grond onteigening. We
wijzen een voorlopig indicatief zoekgebied
aan. De komende tijd zal er verdere
verkenning plaatsvinden om te kijken welke
eventuele mogelijkheden er onder welke
voorwaarden zijn. 

Zijn er agrariërs of grondeigenaren die hun
grond al hebben aangeboden? 
In het gebied zoals nu als voorlopig
indicatief zoekgebied is aangewezen is dat
voor zover bij de gemeente bekend niet het
geval. Hierbuiten (dus elders in de gemeente
Wierden) zijn wel initiatieven bekend.  

Wat wordt bedoeld met een grote
windturbine? 
Er zijn op dit moment windturbines met een
ashoogte  tot 260 Meter (Maasvlakte
Rotterdam “Hailiade-X Windturbine).
Gemeente Wierden heeft nog niets bepaald
of vastgelegd met betrekking tot het
type/hoogte van windturbines. Dat komt in
een later stadium aan de orde, bij het
vaststellen van ons windbeleid. Daarom is
participatie met onze inwoners en
ondernemers ook belangrijk om kaders en
richtlijnen vast te stellen. Op dit moment is
het bestemmingsplan technisch toegestaan
om een windturbine tot een ashoogte van 15
meter te plaatsten. Er is door de
gemeenteraad eind december, als pilot,
toestemming gegeven voor een windturbine
met een ashoogte van 30 meter.      

Zijn er nog geen windmetingen gedaan?
Twente is toch een redelijk windluw gebied? 
Er zijn inderdaad nog geen specifieke
windmetingen gedaan. De reden hiervoor is
dat er nog geen initiatief is in dit gebied.
Windmetingen en aanvullend onderzoek
worden uitgevoerd bij een concreet initiatief.
Blijkt uit de meting dat er onvoldoende wind
is, zal een initiatiefnemer niet verdergaan. 

Voor Twente geldt dat er sprake is van
minder wind dan bijvoorbeeld in de
kustprovincies.

Stel het voorlopig indicatief zoekgebied
voldoet niet. Er kunnen daar geen
windturbines gerealiseerd worden. Wat
gebeurt er dan? Wie heeft dan de regie? 
Als blijkt dat het voorlopig indicatief
zoekgebied niet voldoet, moeten we kijken
naar nieuwe mogelijkheden. In dat geval
zullen we op zoek gaan naar een nieuw
zoekgebied. We gaan in gesprek met de
provincie en zullen het initiatief nemen om
te kijken naar nieuwe
mogelijkheden/zoekgebieden. Het bevoegd
gezag gaat daarmee niet direct over naar de
provincie. Uiteraard moeten onze
onderzoeken en afwegingen wel realistisch
zijn. Daar zal de provincie op toezien. 

Het lijkt dat er nu is gekozen voor een
gebied waar de minste mensen wonen, dus
wellicht waar ook de minste weerstand is. 
Het zoekgebied komt voort uit een
onderzoek dat is gedaan door de regio
Twente. Doordat het een ruimtelijk open
gebied is en er in het gebied sprake is van
minder bebouwing maakt dit gebied mede
geschikt. Voor het aanwijzen van een
voorlopig indicatief zoekgebied hebben wij
te maken met verschillende normen en
regels. Meer informatie over de
totstandkoming van dit zoekgebied is terug
te vinden in de presentatie op
www.wierden.nl/windbeleid. 
 
Er is nog te weinig bekend over eventuele
gezondheidsrisico’s voor mensen. Waarom
dan nu wel een zoekgebied aanwijzen in een
gebied waar mensen wonen? 
Daarom betreft het ook een voorlopig
indicatief zoekgebied. We hechten als
gemeente belang aan de gezondheid en
leefomgeving van onze inwoners. Dat geldt
ook voor de flora en fauna in onze
gemeente. We wachten dan ook eerst de
verschillende onderzoeken af. 

http://www.wierden.nl/windbeleid


Er wordt in de presentatie gesproken over de
afstand tot kernen. Wat is het verschil tussen
inwoners in de kernen en inwoners in het
voorlopig indicatief zoekgebied? 
Bij het aanwijzen van het voorlopig
indicatief zoekgebied zijn de uitgangspunten
van de provincie en de redeneerlijn RES
Twente gehanteerd. Hieruit blijkt, op basis
van expert judgement, dat de acceptatie van
initiatieven hoger is naarmate de afstand tot
de kernen groter is. Daarnaast is hierin 
 gekeken naar de businesscases en
geconstateerd dat bij de kernen een
windturbine te vaak stil wordt gezet op basis
van slagschaduw.

In het gebied hebben ze net ‘Natura 2000’
achter de rug. En nu wordt het aangewezen
als voorlopig indicatief zoekgebied? 
Dat klopt. Dit gebied is vanuit de provincie
en RES Twente in de technische verkenning
aangemerkt als kansrijk gebied voor
windenergie en daarmee als een van de
zoekgebieden in Twente. Wij vinden het
belangrijk om zelf als gemeente de regie te
houden en daarmee de voorwaarden voor
eventuele windprojecten met elkaar op te
kunnen stellen. Op die manier kunnen we
overheid, inwoners en ondernemers
samenbrengen. Bij positief besluit van de
gemeenteraad, zal er na de zomer een
participatieproces starten. 

Andere zoekgebieden vallen af vanwege de
laagvliegroute van defensie. In dit voorlopig
indicatief zoekgebied vliegen ook regelmatig
defensie helikopters (en vliegtuigen) over. Is
daar rekening mee gehouden? 
De laagvliegroute is door defensie
aangewezen. Dit is de route voor F16’s. Die
gaat niet over het gebied welke we nu als
voorlopig indicatief zoekgebied hebben
aangewezen. Het is ons niet bekend dat er
defensie helikopters en/of vliegtuigen over
het voorlopig indicatief zoekgebied vliegen. 

Als er windturbines in onze gemeente
komen, betekent dat dan er ook minder zon
nodig is en dus minder zonnevelden? 
Het afwegingskader is op dit moment on
hold (ingetrokken) vanwege het Provinciaal
Programma Landelijk Gebied (PPLG). Op dit
moment nemen we dan ook geen aanvragen
in behandeling. Daarvoor moet eerst het
beleid opnieuw worden vastgesteld  en dit
zal dus nog tegen het licht gehouden
worden. De doelstellingen voor zon op land
blijven staan. Daarnaast gaan wij dus
onderzoeken of binnen het zoekgebied
windenergie mogelijk is.

Er werd aangegeven dat clusteren van zon
en wind (op kabel) gunstig is. Betekent dat,
dat er na plaatsen van windturbines ook
zonnevelden omheen komen? Dan horen we
dat nu graag meteen. 
Vanuit bijvoorbeeld Enexis zou dat gewenst
zijn, ook provincie geeft aan voorstander te
zijn van combineren. De vraag is willen we
clusteren? Wij kiezen voor solitaire
windmolens en kleine clusters van 2 max 3.
En niet voor grootschalige
energielandschappen. Daarom is het
participatieproces ook belangrijk. Er zijn
allerlei opties en het is goed om daar met
overheid, inwoners en ondernemers samen
over na te denken.

Wordt er nagedacht over het ‘weghalen’ van
agrarische ondernemers (inwoners) uit het
gebied? 
Nee. Als je dat doet kies je er eigenlijk voor
om voor een energielandschap te gaan. Dat
kan een mogelijkheid zijn en terecht punt.
Maar dat is nu niet aan de orde. Net als al
eerder is aangegeven vinden we het
participatieproces belangrijk en denken we
graag samen over mogelijkheden na.  

Moeten er altijd meerdere windturbines
geplaatst worden? Of is één windturbine ook
mogelijk? 
Eén windturbine plaatsen, oftewel solitair is
mogelijk. 



Als er veel bezwaren zijn, of als er geen
grond aangeboden wordt om windturbines te
plaatsen. Wat doet provincie dan? Zij hebben
immers zelf ook gronden. 
Als gemeente Wierden een vastgesteld
voorlopig indicatief zoekgebied en
windbeleid heeft en er meldt zich een
initiatief bij de provincie, moet de provincie
voldoen aan het beleid van de gemeente.
Daarom vinden wij het belangrijk om nu wel
een voorlopig indicatief zoekgebied vast te
stellen. Doen we dat niet, kan dit gebied
alsnog als zoekgebied gaan gelden, maar
hebben wij geen regie. 

Er wordt gezegd dat provincie niet bepaald.
Maar wij mochten ook geen mest opbrengen
ivm actie van provincie richting pasmelders.
Waarom zou  provincie ons nu dan niet
overrulen? 
Gemeente Wierden wil zelf de regie houden
voor wat betreft windenergie. Daar kiezen
we bewust voor. En dat kunnen we
realiseren door het vaststellen van een
voorlopig indicatief zoekgebied en
windbeleid. Ook als het om gronden van de
provincie gaat, geldt dan het gemeentelijk
beleid. De grondeigenaar is hierin niet de
beslisser, maar de gemeente als vergunning-
verlener. Mocht de provincie willen
overrulen, dan zal de provincie de
vergunningprocedure (PIP) moeten
doorlopen. 

De provincie heeft in eerder stadium vier
zoekgebieden voorgesteld, nu stelt gemeente
Wierden één voorlopig indicatief zoekgebied
voor. Waarom vallen de andere af? 
Alle vier de zoekgebieden zijn bekeken. Door
belemmerende factoren zoals waterwinning,
cultuur historisch landschap, beperkte
afstand tot woningen en de laagvliegroute
van Defensie vallen er zoekgebieden af.
Daarnaast vallen twee zoekgebieden af,
waarbij het slechts een zeer beperkt deel
grond van de gemeente Wierden betreft. En
waardoor we afhankelijk zijn van het beleid
en zoekgebieden van onze buurgemeenten. 

Hierover zijn we uiteraard in gesprek. Kijken
we dan naar alle andere relevante
uitgangspunten dan blijft het gebied, zoals
nu voorgesteld, over als voorlopig en
indicatief zoekgebied. 

Als het beleid voorschrijft dat er een afstand
van bijvoorbeeld 500 meter moet zijn,
betekent dat dan dat er in die 500 meter
geen huis mag staan? 
Klopt, als het beleid een afstandsmaatregel
van 500 meter voorschrijft, betekent dat er
binnen een straal van 500 meter geen
windturbine geplaatst mag worden.
Provincie zal overigens ons beleid wel
toetsen, voorwaarden moeten wel reëel zijn.
 
Waarom vindt het participatieproces pas na
de zomer plaats en niet voor de
besluitvorming van de gemeenteraad? 
Normaliter zal het participatiebeleid
inderdaad voorafgaand aan het vaststellen
van beleid plaatsvinden. Door de snelheid,
namelijk voor 1 juli 2023 moeten gemeenten
een voorlopig indicatief zoekgebied en
windbeleid hebben om zelf de regie te
houden, was dit niet mogelijk. Om de regie
zelf te houden is nu door gemeente Wierden
voor deze volgorde gekozen. We zijn als
gemeente Wierden met onze buurgemeenten
in gesprek geweest met de provincie tot eind
februari/ begin maart over het niet toestaan
van wind binnen onze gemeentegrenzen. De
tijd die we hadden om zelf de regie te
behouden was daarmee erg kort en heeft het
proces tot nu toe daarmee bepaald.

Hoe zien jullie het ‘lokaal eigendom'?
Daarin zijn veel mogelijkheden. In eerste
instantie gaan we onderzoeken of we een
gemeentelijk energiebedrijf kunnen
realiseren. Maar er zijn meer mogelijkheden
denk aan: Coöperatie (buurt wordt lid), eigen
of deels beheer, stichting etc. Ook voor
eventuele compensatiemogelijkheden zijn
veel mogelijkheden. Dat moet allemaal nog
worden onderzocht en besproken. Daarvoor
is het participatieproces belangrijk. 



Provincie Overijssel is een mooie provincie
met unieke natuurgebieden. Provincie heeft
al last om in onze provincie de
natuurgebieden in stand te houden. Toch
gaan ze voor windturbines, waarom? 
Zoals in zoveel gevallen moeten ook hier
belangen worden afgewogen. Duurzame
energie versus natuur. We hebben samen
(landelijk) te maken met een energieopgave.
Dat geldt ook voor provincie Overijssel. We
moeten dan ook samen zoeken naar de beste
oplossing. 

Wat is het rendement van een windturbine? 
Dit is lastig om op dit moment te
beantwoorden. Gaan we bijvoorbeeld uit van
een windturbine van 8MW (de grootste en
nieuwste turbines), dan zal het rendement
rond de 18.000.000 kwh liggen. Op basis van
een gemiddeld gebruik per huishouden van
3000 kwh betekent dit, dat wanneer er in de
gemeente Wierden 2 grote windturbines
worden geplaatst, alle inwoners van elektra
zou kunnen worden voorzien. 

Kaartje waarop zoekgebied staat weer-
gegeven is de streep onderbroken. Waarom? 
Het betreft hier geen officieel kaartje, maar
door gemeente zelf gemaakt ter
verduidelijking. Hierin is helaas een foutje
geslopen. Niet bewust. De oranje streep
moet doorgetrokken worden in het
lichtgroene vlak. 

Is het niet zo dat er vanaf 1 km van
natuurgebied niets mogelijk is, qua
windenergie? Want in dat geval kan in dit
gebied niets. 
Wij gaan uit van huidig beleid. En in de
provinciale verordening en daar staat niets
over 1 km van natuurgebied in opgenomen.
Er wordt wel gesproken van 80 meter vanaf
Natura 2000 gebied. 

De provincie steekt in op clusters van 10 tot
30 windturbines. Geldt dat hier ook? 
Wij gaan voor trede 2 en 3. Dus solitaire
molens en kleine clusters van maximaal 3
molens. Ook sterk afhankelijk wat in het
zoekgebied mogelijk is.

Het is bekend geworden dat Twente heeft
besloten akkoord te geven voor Businesspark
XL. Dat komt over kanaal heen, richting
Ypelo. Is dat dan niet ook de juiste plek voor
windturbines? 
Dat is niet mogelijk vanwege de
laagvliegroute van defensie. 

Er werd aangegeven dat gemeente Wierden
graag wil dat de lusten van winnen energie
met windturbines ten gunste komt van
inwoners/ondernemers van de gemeente
Wierden. Maar juist bij dit voorlopig
indicatief zoekgebied is bedrijventerrein het
Lochter aanwezig. En dat is in gemeente
Hellendoorn.  
Windturbines plaatsen dichtbij een
bedrijventerrein kan gunstig zijn. Het is niet
zo dat de voordelen (lusten) dan ook daar
heen gaan. Uitgangspunt is om de opwek
dicht bij de afname te plaatsen.

Er zijn twee bijeenkomsten geweest.
Waarom deze keuze? 
We hebben de inwoners  woonachtig binnen
het voorlopig indicatief zoekgebied
uitgenodigd voor maandag 8 mei. Daarnaast
hebben wij inwoners binnen straal van 700
meter  en overige geïnteresseerden
uitgenodigd voor de bijeenkomst op 10 mei.
Op beide avonden is dezelfde presentatie
gegeven. We hebben hiermee de direct
omwonenden als eerste in willen lichten.

Mensen kunnen tot 2 km afstand last
hebben, waarom die dan niet uitgenodigd? 
Iedereen met interesse was voor de
bijeenkomst op 10 mei uitgenodigd. We
hebben de uitnodiging daarvoor geplaatst in
weekblad De Wiezer en op onze sociale
media kanalen en website. 

Betekent de keuze van het voorlopig
zoekgebied dat het geen ander meer wordt? 
Het betreft nu een voorlopig indicatief
zoekgebied. De komende periode moet
onderzoek aantonen of dit voorlopig
indicatief zoekgebied geschikt is. 



Het voorlopig indicatief zoekgebied is nu
precies een uniek gebied. Namelijk het
Wierdens Veld, waar bijzondere flora en
fauna aanwezig is. Er zijn 365 dagen per jaar
kraanvogels aanwezig en andere bijzondere
vogelpaartjes. Dat is toch geen geschikte
plek voor windturbines? 
Het voorlopig indicatief zoekgebied is groter
dan alleen het Wierdens Veld. Natuur-
organisaties hebben in het RES proces ook
input aangeleverd. Maar op dit punt zal er
ook afstemming met Landschap Overijssel
plaats moeten vinden. Ook de onderzoeken
van MER m.b.t. effect op flora en fauna is
onderdeel van het vervolgonderzoek. Het is
nu een voorlopig initiatief zoekgebied. Of
het ook daadwerkelijk geschikt is moeten we
verkennen en daarvoor wachten we ook op
diverse onderzoeksresultaten. 

Hoe is er gekeken m.b.t. afstanden en de
kruidenwijk (gemeente Hellendoorn)? 
We hebben regelmatig contact met
buurgemeenten hoe we met zoekgebied
omgaan. Bovenstaand de  afbeeldingen van
de afstanden zoekgebied tot kruidenwijk.
Beide meetpunten boven de 1000 meter.
Onze aanname is dat er vanaf de
gemeentegrens is gekeken en niet vanaf de
grens van het voorlopige en indicatieve
zoekgebied.



Wordt in gemeenteraad ook overwegen om
(krachtig) nee te zeggen tegen winturbines? 
 We zijn veelvuldig in gesprek geweest met
provincie Overijssel. Een worsteling die niet
wij alleen, maar ook de andere Twentse
gemeenten hebben. Er zijn al
initiatiefnemers die zich melden. Overigens
niet voor dit gebied, maar wel elders. Voor
het college van burgemeester en wethouders
is het dan ook belangrijk om zelf de regie te
houden en vandaar de keuze voor het
vastleggen van een voorlopig indicatief
zoekgebied en windbeleid. De gemeenteraad
maakt op dinsdag 6 juni de keuze om het
advies van het college al dan niet over te
nemen. 

Is Natura 2000 minder belangrijk dan cultuur
historisch eigenschappen? Dat is namelijk de
reden dat gemeente Wierden een ander
mogelijk zoekgebied heeft laten vervallen. 
In onze gemeente hebben we op meerdere
plekken te maken met (bijzondere) flora en
fauna. Maar rekening houdend met
verschillende facetten is dit gebied het
meest geschikt t.o.v. alle mogelijke
zoekgebieden. Andere gebieden zijn op
andere factoren afgevallen. 

Voorlopig? Dat betekent dat je ook kunt
besluiten uiteindelijk niet met dit
zoekgebied verder te gaan? 
Als blijkt dat het gebied niet geschikt is
zullen we andere keuzes moeten maken.
 
Gemeente Wierden wacht op de
onderzoeksresultaten van o.a. RIVM. Die zijn
er voorlopig nog niet, dan is definitief
windbeleid eind 2023 toch niet haalbaar? 
Wij vinden het van groot belang dat we de
resultaten van de onderzoeken helder
hebben. En dus duidelijk hebben wat de
effecten zijn vanuit de PLAN MER. Het
belang van deze onderzoeken is groot en
daar hameren wij ook op bij de provincie. 

In bijvoorbeeld Bunschoten/Spakenburg is
bekend dat inwoners dagelijks (dag/nacht)
hinder ondervinden van windturbines. Neemt
gemeente Wierden dit mee? 
Daarom zijn voor ons de onderzoeks-
resultaten erg belangrijk. Voor ons staat de
gezondheid en gezonde leefomgeving voor
inwoners voorop. 

Is er met defensie overleg mogelijk over de
laagvliegroute? Eventuele aanpassing maakt
immers meer zoekgebieden mogelijk. 
De laagvliegroute van defensie zijn in beton
gegoten. Heeft ook met aansluitende
vliegroutes te maken. Daar kunnen wij als
gemeente Wierden ook niets aan veranderen. 

Wanneer is het moment dat Wierden bij de
provincie aangeeft dat het mogelijk is in het
voorlopig indicatief zoekgebied windturbines
te plaatsen? 
Na de zomer willen we eerst het participatie
proces starten. Voor ons belangrijk om met
inwoners, ondernemers en andere
stakeholders in gesprek te gaan. Maar de
onderzoeksresultaten blijven erg belangrijk.
Ook gaan wij eerst verkennen of en hoe wij
een gemeentelijk energiebedrijf kunnen
opstarten. Kortom, het blijft nog een
voorlopig indicatief zoekgebied. 

Als het nog niet concreet is waarom wordt er
dan niet gekozen voor meer zoekgebieden? 
Het voorlopig indicatief zoekgebied is zo’n
6% van de hele gemeente. Daarmee sluiten
we een groot gedeelte uit. Het is aan de
gemeenteraad om eventueel anders te
beslissen. 

Als de gemeenteraad op 6 juni besluit om
geen voorlopig indicatief zoekgebied aan te
wijzen, kan er dus wel een initiatief komen?
Ja, dat kan. Dan heeft de provincie het
bevoegd gezag. En gelden ook de op dat
moment van kracht zijnde normen en kaders
van de provincie. 



Waar is de mogelijkheid van mestvergisting
in dit verhaal? Provincie heeft het over wind
en zon, maar mestvergisting kan ook
oplossing zijn. 
Met mestvergisting zijn we in onze
gemeente ook bezig. Op dit moment zijn we
bezig om clusters te vormen. De provincie
koerst echter op grootschalig windenergie.
Een windturbine heeft meer opbrengst. Dat
halen we niet alleen met mestvergisting. 

Er komt provinciaal een nieuw beleid
(verkiezingen). Waarom niet wachten? 
 We hebben te maken met het op dit
moment geldende beleid, waar 1 juli als
datum wordt gehanteerd. Het kan mogelijk
anders worden, inderdaad. Maar daar kunnen
we nu niet op voorsorteren. 

Een groot nadeel van windturbines is
slagschaduw. Vooral voor ons als
omwonenden. Er is een oplossing, namelijk
stilzetten. Maar dan is er ook geen
opbrengst. 
Bij beperkte woningdichtheid is de
slagschaduw en het stilzetten om die reden
beperkt.

Waarom is de aanwezigheid van N35 positief
voor uw keuze? Is toch alleen maar
belemmering?
Dit betreft een reeds verstorende factor in
dit gebied met bijvoorbeeld al een bepaalde
geluidbelasting. Een windturbine past hier
dan wellicht beter. 

Provincie heeft agrarische bedrijven
weggekocht en nu is dat gebied zoekgebied.
Dat lijkt geen toeval.  
De gekochte gronden door de provincie zijn
bedoeld om vernatting mogelijk te maken.
Niet voor energieopwekking. Het betreft hier
toeval.

Vervolg

Welke kaders en richtlijnen? 
Hoe willen inwoners, ondernemers gecompenseerd hebben?
Hoe willen inwoners, ondernemers meewerken?
Hoe willen ze participeren?

Als de gemeenteraad op 6 juni a.s. positief besluit zal het voorlopig indicatief zoekgebied en
windbeleid worden aangeboden bij de provincie en RES Twente.  

Gemeente Wierden houdt inwoners, ondernemers en overige geïnteresseerden vanaf dit moment
op de hoogte van de ontwikkelingen. Informatie en documenten zijn te vinden op onze website
www.wierden.nl/windbeleid. Aanwezigen op de bijeenkomsten hebben hun mailadres kunnen
achterlaten. Dit kan alsnog doorgegeven worden via duurzaamheid@wierden.nl. Wanneer van
toepassing worden de inwoners per mail (en algemene externe communicatie) op de hoogte
gehouden van de ontwikkelingen. 

Vragen die o.a. in het participatieproces aan de orde komen: 

http://www.wierden.nl/windbeleid
mailto:duurzaamheid@wierden.nl

